ΦΥΛΛΟ ΕΡΓΑΣΙΑΣ – ΟΡΘΟΓΡΑΦΙΑ 1ης ΕΝΟΤΗΤΑΣ       ΟΝΟΜΑ ………………………………………
· Οι λέξεις που παράγονται από ρήματα που έχουν στο θέμα τους (πριν την κατάληξη –ω), τα σύμφωνα π, β, φ, πτ, γράφονται με δύο μ (-μμ).
π.χ. γράφω – γράμμα, υπογραμμίζω – υπογράμμιση, ράβω – ράμμα

· Τα ρήματα που τελειώνουν σε –λλω (στους εξακολουθητικούς χρόνους)
π.χ. καταγγέλλω, αναστέλλω (εξαιρείται: θέλω)

· Τα ρήματα που τελειώνουν σε –σσω
· π.χ. αναπτύσσω, τάσσω (εξαιρείται: αρέσω)

· Τα ρήματα που τελειώνουν σε –ττω
π.χ. κηρύττω, πλήττω (εξαιρείται: θέτω)

· Τα θηλυκά ουσιαστικά που τελειώνουν σε –ισσα.
π.χ. μέλισσα, βασίλισσα (εξαιρείται: Λάρισα)

· Οι λέξεις με πρώτο συνθετικό το «συν» και το «εν», όταν το «ν» μεταβάλλεται.
π.χ. συμμετοχή - συν + μετοχή ,  σύλλογος – συν + λόγος,  εκκίνηση – συν + κίνηση

· Το επίθετο πολύς γράφεται με δύο λλ στο θηλυκό ενικού και στον πληθυντικό.

· Το αριθμητικό 9 γράφεται με δύο –ν στις λέξεις εννιά, εννέα, εννιακόσια, εννιακοσιοστός και τα παράγωγά τους (π.χ. εννεαετής).

1. Να γράψετε ξανά τις λέξεις σωστά, συμπληρώνοντας τα διπλά σύμφωνα ή το σωστό φωνήεν.

 Ά….ελος        Σα…..ατοκύριακο            φέγ…ω            εκ…ρεμές    αλ…άζω          περιβά….ον

…………………………………………………………………………………………………………………
αναβολ..ή       μαλ…ιά        επιβλητ…κός             κατά….ηλος        αλ..ά       από…..όφηση

…………………………………………………………………………………………………………………

γραμ…ικός     τρομακτ….κός           πολ…οί      συλ….αμβάνω     γλω….ολόγος      περισ…εύω

………………………………………………………………………………………………………………..

αεροπορ....κός       γλ…κός       απορ.…ίπτω    κάλ….μ…α     απορ….ίμ.…ατα      θάλασ.....α

……………………………………………………………………………………………………………….

2. Να γράψετε τα επίθετα που παράγονται από τις λέξεις: 

οδός ………………………………………………   γλύκα   …………………………………………………….

οικονομία ..........................................................   γεύση ……………...………………………………………

χορταίνω ………………………………..……   φιλόλογος  .…..…………..……………………………………

τρομάζω …………………………………..……  δανείζω …………..………….………………………………

3. Συμπληρώστε τα κενά με τη σωστή λέξη (μπορεί να είναι παράγωγη ή σε άλλο πρόσωπο ή αριθμό).
Λέξεις Ορθογραφίας: προκλητικός, ανοιχτός, δακρύζω, στρωμένος, διάλειμμα, έκκληση, λεπτομέρειες, απορρίψαμε, συνεννοηθήκαμε, ξεγνοιασιά.
Χθες το απόγευμα, αποφάσισα να κάνω ένα …………………….. από τη δουλειά.  Έτσι, εγώ και ο φίλος μου …………………… να βρεθούμε στο κέντρο. Εκεί που περπατούσα …………………… για το ραντεβού μας, ξαφνικά άκουσα ένα δυνατό θόρυβο πίσω από έναν κάδο …………………………..! Ένα σκυλί, σωστό λαγωνικό, χτυπήθηκε από ένα αυτοκίνητο. Το θυμάμαι με κάθε ……………………… . Ο οδηγός …………. την πόρτα του, βγήκε ………………………. και άρχισε να φωνάζει! Κάποιοι περαστικοί έκαναν ………………. για βοήθεια. Το αφεντικό του έπεσε …………………….. στο ………………… άψυχο σώμα του συντρόφου του.
Λέξεις Ορθογραφίας: διστάζω, μυθιστόρημα, στοίχημα, υπηρέτης,  αντίρρηση, καθυστέρηση, αυτοπεποίθηση, εξημερωμένο, νοικιάζω, ψυχραιμία.
Το …………………………. αρχίζει με έναν ……………………. που δείχνει υπερβολική ………………………….. και …………………….. σε οτιδήποτε του συμβεί. Δε ………………. να ……………………………. με την παραμικρή ευκαιρία και να ……………………… σε άλλους παράνομα, ακόμα και κάτι που δεν του ανήκει! Δεν …………………….. και δε φέρνει ……………………… σε ό,τι και αν του ζητήσουν! Ακόμη και να ………………..έναν άγριο σκύλο!
Λέξεις Ορθογραφίας: μεγεθυντικός, προϋπόθεση, συνοδεία, διήμερο, προκαταβάλλω, ξένοιαστος, υπεύθυνος, επικοινωνία, απαραίτητος.
Στο ………………….. που μας έρχεται, …………………….. (χρειάζομαι) ………………………… φακό, μολύβι και μπλοκ σημειώσεων. Οι ………………………….  ήδη ………………………………(ζητάω) από την προηγούμενη βδομάδα ως ……………………………….. συμμετοχής τη βεβαίωση …………………………..  και την …………………………….. του ποσού, ώστε να …………………… (είμαι) ……………………………. . Α… μην …………………………….(ξεχνώ) να …………………….. (έχω) μαζί σας και το κινητό, ……………………………  για την ……………………………………… μας!

